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П Р О Т О К О Л 

От заседание № 3/2018 на Общо събрание на ИБИР при БАН, състояло се на 

18.10.2018г. 

 

Списъчен състав на Общото събрание (ОС) на ИБИР: 36 члена 

Присъстващи: 31 члена на ОС при ИБИР-БАН 

Отсъстващи: 5 члена на ОС при ИБИР-БАН, всички по уважителни причини. 

Гости на заседанието на Общото събрание са: 

1. Проф. Нина Атанасова, дбн – Научен секретар на направление „Биомедицина 

и качество на живот“ в БАН и Член на Експертната комисия на БАН за избор 

на директор на ИБИР-БАН; 

2. Чл.-кор. Румен Панков – Член на Експертната комисия на БАН за избор на 

директор на ИБИР-БАН. 

Председателят на ОС на учените при ИБИР-БАН - доц. д-р Бойко Георгиев открива 

заседанието на ОС на учените в ИБИР-БАН при следния дневен ред: 

1. Разглеждане на постъпилите документи на кандидатите за Директор на ИБИР-БАН. 

2. Разни. 

Доц. д-р Бойко Георгиев дава думата на проф. С. Хайрабедян. 

Проф. С. Хайрабедян представя програмата „Достойнство в науката и живота“. 

Доц. д-р Бойко Георгиев дава думата за въпроси и изказвания. 

Проф. М. Иванова поздравява проф. Хайрабедян за представената програма. Приветства 

идеята всеки да носи отговорност за това, което прави или не прави, като счита че 

програмата ще доведе до по-строг контрол върху работата на всеки. Отправя призив за 

повече инициативност и повече участия в проекти и организации. 

Доц. П. Тодоров изразява положителното си становище към кандидатурата на проф. С. 

Хайрабедян, като изтъква, че е достатъчно млад, но в същото време и с достатъчно опит, с 

необходимия капацитет и ръководен опит, с много добри наукометрични показатели, а 

също така и много коректен към своите колеги. Относно частта от програмата касаеща 

„културата и възпитанието“ уточнява, че според него става въпрос за „научна етика“ и 

призовава да няма разцепление между колективите. 

Според доц. Т. Димова става въпрос за „култура на научните изследвания“ и припомня за 

наличието на различни европейски документи свързани с плагиатството, 

фалшифицирането на резултати и др., приемането на които е необходимо за възпитаването 

на младите учени и за създаването на по-благоприятна среда в института. 
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Поради липса на други въпроси и изказвания, Председателят на ОС доц. Б. Георгиев 

предлага да се пристъпи към гласуване на представената програма, като предлага комисия 

по избора в следния състав: 

Председател: Доц. Д. Абаджиева 

Членове: ас. Д. Градинарска 

  ас. Марина Христова 

След приключване на гласуването доц. Б. Георгиев обявява резултата. 

Предложената от проф. С. Хайрабедян програма е приета с 24 гласа „ЗА“, 4 гласа 

„ВЪЗДЪРЖАЛ СЕ“ и 3 гласа „ПРОТИВ“. 

По т. 2 от дневния ред, доц. Т. Димова повдига въпрса за неправомерното съвместяване на 

двете длъжности „Председател на ОС“ и „Зам. Директор“ от доц. Б. Георгиев, като цитира 

чл. 35, ал. 3 от Устава на БАН. Според доц. Димова почти една година двете длъжности са 

съвместявани противоуставно, което предполага, че или едната или другата длъжност е 

била неправомерно заемана от доц. Б. Георгиев. Този въпрос е бил дискутиран и на 

предишно общо събрание проведено на 23.01.18. Доц. Димова поставя под съмнение 

твърдението на доц. Б. Георгиев, изказано на заседането на ОС проведено на 23.01.18, че 

по казусът е потърсено мнението на проф. Славчева и е получен положителен отговор и 

представя писмено мнение от проф. Славчева, което гласи следното: „Правилно се 

позовавате на чл. 35, ал (3) от Устава на БАН. В качеството си на Председател на ОС на 

БАН аз по никакъв начин не бих могла да променя тази норма. ОСУ в ИБИР би трябвало 

да се съобраи с нея при избора на свой Председател. Нямам спомен за разговор по този 

въпрос с проф. Бойко Георгиев.“ и призовава доц. Б. Георгиев да подаде оставка като 

Председател на ОС на учените при ИБИР-БАН или да се свика ново общо събрание за 

избор на Председател. 

Проф. М. Иванова уточнява, че чл. 35, ал. 3 разглежда избора на Председател на ОС и 

когато доц Б. Георгиев е избран за Председател на ОС, той не е бил Зам. Директор, т.е. 

няма нарушение на чл. 35, ал. 3. Споменава, че с проф. Славчева е разговаряно по 

телефона, поради което не може да се представи писмено становище и призовава доц. Т. 

Димова, за подобни казуси, да се обръща първо към Ръководството на Института, с цел 

уреждане на тези въпроси вътрешно, тъй като ИБИР-БАН е самостоятелно юридическо 

лице, във връзка с което доц. Димова напомня, че въпросът вече е бил дискутиран в ИБИР-

БАН. 

Проф. П. Цветкова споменава, че в неформална среща са обсъждани евентуални кандидати 

за Председател на ОС на ИБИР-БАН, във връзка с което е предложена кандидатурата на 

доц. Димова, но тъй като същата по това време е била в командировка и са липсвали други 

кандидатури, единствената възможна е била тази на доц. Б. Георгиев. 
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Във връзка със скорошното изтичане на мандата на настоящото Ръководство на ИБИР-

БАН, доц. Тодоров предлага да се изчака новия състав на Ръководството и едва тогава, при 

необходимост, да се провежда нов избор за Председател на ОС на ИБИР-БАН. 

Доц. Б. Георгиев потвърждава, че при избора му за Зам. Директор е било отправено питане 

до проф. Славчева по електронна поща относно съвместяването на двете длъжности, но 

становището по въпроса е получено впоследствие в телефонен разговор. Отхвърля 

обвивенията за умишлено неспазване Устава на ИБИР-БАН и поради изразените съмнения 

в това, подава оставката си като Председател на ОС на ИБИР-БАН. 

Проф. Тодорова-Хайрабедян подкрепя предложението на доц. Тодоров да не се провежда 

избор на Председател на ОС на ИБИР-БАН към този момент, като припомня, че има Зам. 

Председател, който може да изпълнява длъжността. 

Проф. Хайрабедян свидетелства също за разговор с Директора и Зам. Директора по 

въпроса и получено от тях уверение за разговор с проф. Славчева. Проф. Хайрабедян 

напомня, че в момента в ИБИР има проява на пряка демокрация, доказателство за което е 

възможността, при необходимост, да се инициира свикване на ОС от неговите членове. 

Припомня, че въпреки изразените съмнения относно спазването на Устава на БАН, няма 

причина ОС да не продължи да функционира и предлага да се проведе отново разговор с 

проф. Славчева, за да се уточнят спорните въпроси. 

Поради повдигане на въпроса в т. „Разни“ и липса на пълния състав на ОС ,до гласуване на 

оставка не се пристъпва, като това остава за следващо заседание на ОС и включване на 

гласуването в дневния му ред. 

Поради изчерпване на дневния ред, доц. Б. Георгиев закрива заседанието. 

 

Предс.на ОС на ИБИР-БАН:.............................. 

/доц. д-р Б. Георгиев/ 

Зам. Председател на ОС на ИБИР-БАН:............................. 

/доц. М. Мурджева/ 

Секретар на ОС на ИБИР-БАН:.............................. 

/гл. ас. д-р Д. Пупаки/ 


